
  

 

SÖDERTÖRNSKOMMUNERNA SAMVERKAR 
www.sodertornskommunerna.se 

Minnesanteckningar från 
Södertörnskommunernas ledningsgrupp 

Tid Fredagen den 10 februari  2023 kl 8.30-10.45 

Plats Huddinge kommunhus, lokal Valhall 

 

Deltagare Leif Eriksson Botkyrka (digitalt till ca kl 10) 
 Magnus Gyllestad Haninge, ordförande 
 Camilla Broo Huddinge  
 Daniela Fuciu Nykvarn (digitalt) 
 Kristina Tidestav Nynäshamn  
 Mats Bergström Salem (digitalt) 
 Stefan Hollmark Södertälje (till ca kl 10) 
 Cynthia Runefjärd Tyresö  
 Helene Olofsson Södertörnskommunerna   

1. Välkommen 

Magnus Gyllestad hälsar alla välkomna till årets första ledningsgruppsmöte. 

2. Val av justerare 

Camilla Broo valdes till justerare. 

3. Ordförande SSK 

Med anledning av det politiska läget i Botkyrka diskuteras ordförande i 
Samarbetskommittén inför nästkommande möte den 16 mars. Leif Eriksson 
stämmer av på hemmaplan och återkopplar Helene Olofsson.     

4. Utestående ärenden  

Helene Olofsson går igenom utestående ärenden från tidigare möten. De som 
kvarstår efter dagens möte och som inte omhändertas i verksamhetsplanen för 2023 
är: 

- Planera möte med mellan Samarbetskommittén och Regions Stockholm samt 
Stockholm stad (Helene Olofsson). 

- Reda ut varför Teams inte fungerar för vissa kommuner (Helene Olofsson). 

5. Föregående och kommande möten 

Ledningsgruppsmöten:  
Möte med Trafikverket planeras till hösten. Möte med Stockholm Stads stadsdirektör 
planeras senare när Södertörnskommunerna har tagit fram ett positionspapper i 
RUFS frågan likande det Stockholm Stad själva har tagit fram. Önskemål om att hålla 
kontakt med Handelskammaren lyfts också. 
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Samarbetskommittén:  
Några datum under våren krockar med kommundirektörsföreningens möten. Inför 
planeringen av möten 2024 stäms detta av. 

Möten med StorSthlm: 
Vid behov sker avstämning mellan Södertörns kommundirektörer via mejlsslinga 
alternativt kvällsmöten före möten med StorSthlm. 
 
RUFS mötet med regionen den 3 februari 
Mötet var informativt och uppskattades. Framöver kommer också 
Södertörnskommunerna nya RUFS nätverk bidra till samordning och dialog i 
frågorna. 

6.  Verksamhetsplan och budget (beslutspunkt) 

Förslag Verksamhetsplan och budget 2023 
Helene Olofsson går igenom förslag till verksamhetsplan och budget för 2023.  
Dokumentet är omarbetat med en ny struktur. Verksamhetsplanen tar sin 
utgångspunkt i målstrukturen för SUP 2040 och år 2023 är till stor del ett 
etableringsår där nya utvecklingsprogrammet och den nya organisationen ska 
sjösättas. Det är också prioriterat att snabbt komma i gång med processen att ta fram 
Södertörns ”prioriteringslista ” för infrastrukturobjekt. Det nya nätverket, RUFS 
nätverket, ska starta i gång med att ta fram positionspapper/ställningstagande för 
Södertörnskommunerna och formera dialogprocessen framåt.  Klimatnätverket har i 
och med nya utvecklingsprogrammet fått ett eget mål att arbeta mot.  Nätverket 
kommer fortsätta samverkan med BioDRivÖst under året men behöver se över vilka 
aktiviteter som passar mot nya omställningsmålet.  

Diskussion 

Det nya formatet gillas och verksamhetsplanens föreslagna aktiviteter upplevs som 
lagom i omfång och konkreta.   

Synpunkter som nämns: 

- I verksamhetsplanen behöver det framgå att Södertörnskommunerna 
fortsättningsvis också bevakar att våra infrastrukturprioriteringar blir av 
såsom Tvärförbindelse Södertörn. 

- I aktiviteten som handlar om att föreslå strukturerat upplägg för 
dialogprocesser i kommande RUFS arbetet bör det också ingå att fundera på 
vilka personer som kan vara bra att träffa framöver. 

- Södertörnskommunerna ska ta fram ett eget positionspapper om RUFS, i den 
aktiviteten ingår att lyfta ev gemensamma ställningstagande. De aktiviteter 
som är formulerade som ställningstagande ska därför tas bort. 
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Beslut: 

- Helene Olofsson justerar verksamhetsplanen 2023 efter inkomna 
synpunkter på mötet. 

- Förslag till verksamhetsplan 2023 kan, efter justeringar, presenteras 
för beslut på Samarbetskommitténs möte den 16 mars.  

Förslag årsredovisning och bokslut 2022 
Helene Olofsson redovisar övergripande förra årets aktiviteter och händelser. Under 
2022 var det framför allt fokus på att ta fram ett nytt utvecklingsprogram samt ett 
intensivt påverkansarbete för Tvärförbindelse Södertörn under våren. 
Södertörnskonferensen genomfördes som ett hybridevent i Norviks hamn i 
Nynäshamn. För mer detaljerad information finns årsredovisningen i sin helhet på 
Södertörnskommunerna hemsida efter att den beslutats av Samarbetskommittén. 
 
Vid årets slut uppgick kostnaderna för Södertörnssamverkan till 2 031 426 kr.  
Utgifterna bestod huvudsak av löpande driftskostnader (löner) och några större 
projekt såsom processtöd för utvecklingsprogrammet, påverkansarbete för 
Tvärförbindelse Södertörn samt utredningsuppdrag för trygghetsfrågor. 
Södertörnskonferensen kostade 123 187 kr. Intäkterna på 2 053 780 kr och tidigare 
överskott på 1 332 545 kr ger tillsammans ett överskott till kommande år på  
1 354 898 kr. 
 

7. Nytt utvecklingsprogram 
Helene Olofsson informerar om att alla kanslier den 27 januari har delgetts underlag 
för att hantera det nya utvecklingsprogrammet i alla kommunstyrelser under våren. 
Dokumentet har dessförinnan språkgranskats och formgivits.  

De tre nätverk som var knutna till SUP 2035 informerades om det nya 
utvecklingsprogrammet i slutet av januari.  Nätverket för näringslivschefer (SNUG) 
fick information att de upphör att vara nätverk inom Södertörnssamverka och det 
tidigare planeringschefsnätverket (SUP) och nätverket för klimatstrateger har fått 
möteskallelser för våren. Dessa nätverk kallas nu ”Trafiknätverk” och 
”Klimatnätverk”.  

Representation i det nya nätverket, RUFS nätverket, som ska arbeta brett med 
regionala utvecklingsfrågor och bistå med inspel i processen med den ny RUFS, utses 
av varje kommun. Den person som utses har internt mandat i dessa frågor. 

Alla nätverk startar upp årets arbete under senare delen av mars efter att 
verksamhetsplanen beslutats. 

Beslut: 
- Alla kommundirektörer återkopplar namn på person som ska ingå i det nya 
RUFS nätverket via mejl till Helene Olofsson. 
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8. Södertörnskonferensen 2023 

Helene Olofsson presenterar ett utvecklat förslag på innehåll, program och 
anmälningsförfarande.  

Diskussion 

Den nya programpunkten som innebär reflektion kring vad Södertörnskommunerna 
åstadkommit välkomnas. Upplägget för programpunkten med paneldebatten 
diskuteras och landar i att det trots stort antal personer på scenen ändå är rimligt att 
alla deltar samtidigt.  

Förslag som framförs: 

- Ordförande i Samarbetskommittén och ordförande i ledningsgruppen delar 
på programpunkten att presentera det nya utvecklingsprogrammet.  

- Önskemål om att Helena Sundberg, Trafikverket deltar i programmet om 
hon har möjlighet. 
 
Beslut 

- Helene Olofsson får i uppdrag att se över programinnehållet och 
inarbeta de synpunkter som framförts. 

- Anmälningsförfarande sker via kallelse i outlook och varje kommun 
får bjuda in ytterligare totalt 5 personer (politik och tjänstepersoner). 
Om det platserna inte fylls upp i någon kommun kan plasterna 
erbjudas annan kommun. 

- Förslaget kan, med ovanstående justeringar, presenteras inför beslut 
på nästkommande Samarbetskommitté den 16 mars. 

 

9. Transportinfrastrukturprocessen 

Helene Olofsson redovisar det förslag som tagits fram som efterfrågades av 
Samarbetskommittén avseende tidplan för framtagandet av en prioriteringslista 
för eventuellt fler tillkommande infrastrukturobjekt att driva inom 
Södertörnssamverkan.  

Tidplanen som presenteras bygger på att trafiknätverket får möjlighet att ta fram 
ett första behovsunderlag i vår/sommar och att också Samarbetskommittén ges 
tillfälle att framföra enskilda behov och önskemål vid ett sammanträde efter 
sommaren. För att ha goda chanser att påverka nästa planomgång är det önskvärt 
att beslut om Södertörns prioriteringar fattas tidigt men samtidigt behöver 
beslutet vara väl underbyggt och förankrat. En rimlig ambition, som också 
redovisas i underlaget, är att beslut fattas vintern 2023/2024. 
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Beslut 
Ledningsgruppen står bakom förslaget som därmed kan presenteras på 
Samarbetskommittén möte den 16 mars. 

10. Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 
 

11. Nästa möte 

Ledningsgruppen träffas nästa gång den 28 april kl 8.30-11.00 i Huddinge 
kommunhus. 

 

Magnus Gyllestad avslutar mötet. 

 

 

Vid anteckningarna Justeras 

Helene Olofsson Camilla Broo 

 

 


